
Oświadczenie złożone 

przez senatora Jana Marię Jackowskiego 

w dniu 9 listopada 2022 r. 

Oświadczenie skierowane do prezesa Rady Ministrów Mateusza Morawieckiego 

Szanowny Panie Premierze! 

W publicznych wypowiedziach prezydent Przemyśla Wojciech Bakun (np. 

https://dorzeczy.pl/opinie/351139/prezydent-przemysla-alarmuje-ws-falszywych-uchodzcow.html) alarmuje 

o zorganizowanych transportach ukraińskich kobiet, które przybywają do Polski wyłącznie w celu pobierania 

zasiłków, a po wizytach w urzędach wracają do swojego kraju. 

Prezydent Wojciech Bakun informuje w swoim poście: „Nie da się nie zauważyć zorganizowanych 

transportów kobiet z dziećmi, które na kartkach mają zapisane procedury, jakim muszą się poddać, żeby 

otrzymać pomoc materialną i finansową. (…) Osoby te codziennie formują kolejkę przed Urzędem Miejskim, 

następnie udają się do MOPS i ZUS celem złożenia wniosków o świadczenia. Następnie zorganizowanym 

transportem wracają na Ukrainę. Organizacje udzielające pomocy humanitarnej zdążyły już się zorientować 

i wstrzymały udzielanie pomocy takim osobom. Pytanie: dlaczego jeszcze nasze prawodawstwo nie 

zauważyło problemu drenowania polskiego systemu pomocy socjalnej?”. 

Mając na uwadze powyższe informacje, proszę o odpowiedź na następujące pytania. 

1. Czy sytuacja sygnalizowana przed prezydenta Przemyśla jest szczegółowo badana i analizowana? 

2. Jakie środki przewiduje się zastosować w celu pilnego uszczelnienia systemu pomocy, by nie 

korzystały z niego osoby nieuprawnione? 
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